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مراجعه بیش از 2 میلیون 
نفر جهت اهدای خون 

در 9 ماه سال 1397

 گزارش »امتیاز« 
 از وضعیت تیم های 
لیگ برتر ...

سرمقاله خبر
بودجه ، گوشت قربانی نیست 

سعیدسرفرازیان 

هر ساله زمان تحویل برنامه بودجه 
ی پیشنهادی سال آینده از سوی دولت 
به مجلس شورای اسلامی حرف و حدیث 
برخی   . رسد  می  گوش  به  زیادی  های 
از دستگاههاکه بودجه آنها افزایش یافته 
آن را به عنوان یک فتح الفتوح برای خود  
می دانند و برخی دیگر که بودجه را باب 
میل خود نمی بینند از بی توجهی ها و 
اجحاف ها می گویند . اما جدا از بحث 
های معمول ، نقل قول ها و به اصطلاح 
به  منتسب  افراد  از  هم   افشاگریهایی 
دولت و خارج از دولت شنیده می شود 
که بعضا باعث تاسف فروان است . وقتی 
آشتیانی  رئیس جمهور جناب  مشاور  از 
کلمه گروگان گرفتن بودجه را شنیدیم 
داد  دست  ما  به  شگفتی  و  تعجب  اوج 
به  اینکه  برای  ای   عده  گفتند  .ایشان 
با  را  بودجه   کل  برسند   خود  خواست 
ترفند هایی معطل می کنند . یا افرادی 
در قالب نهادهای گوناگون با اعمال نفوذ 
ردیفی  خود  برای  متمادی  سالهای  در 
همیشگی در بودجه با رقم های هنگفت 
وزیر  وانفسا  این  در  اند.  داده  اختصاص 
عدم  خاطر  به  هم   درمان  و  بهداشت 
کارمندان  بازنشستگی  حق  پرداخت 
این وزارت خانه که از سال نود و چهار 
بازنشسته شده اند استعفا می دهد و از 
دولت می رود و خبر های عقب افتادن 
جاهای  در  دولت  مستخدمان  حقوق 
این   . رسد   می  گوش  به  هم  مختلف 
برخورد با بودجه ما را یاد گوشت قربانی 
و  لابی  که  فامیل  از  فردی  اندازد  می 
قدرت بیشتری دارد از آن سهم بیشتری 
در  دارد  برمی  اطرافیانش  و  خود  برای 
که  است  افرادی  برای  نذر  این  حالیکه 
واقعا به آن نیاز دارند . در بحث اختلاس 
ها می توان گفت در همه جا آدم منفعت 
طلب و سود جو وجود دارد این افراد از 
سهل انگاری ها و حفره های ناامَن قانون 
سوء استفاده می کنند و پولی را به جیب 
اینجا که بودجه قانونی و  اما   . می زنند 
رسمی یک کشور است که زیر نظردو قوه 
و یک نهاد نظارتی مانند شورای نگهبان 
آمدن  وجود  به  باعث  نباید  دارد،   قرار 
که  ای  بودجه   . گردد  حدیثی  و  حرف 
هشتاد میلیون نفر به آن امید بسته اند 
تا گرهی از مشکلات فراوانشان باز کند با 
این کارها به نا کجا آباد می رود .  فریاد 
رسد  می  گوش  به  جا  همه  از  شفافیت 
ولی دریغ از یک بازخورد مناسب ، لااقل 
هر  تصویب  هنگام  شده  هم  یکبار  برای 
بند از بودجه مشخص شود برای کجا و 
به چه منظوری می باشد . تا نشود خُرما 

بر نخیل و دست ما کوتاه .

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری:
دانشگاه آزاد بدلیل کاهش 

دانشجو با مشکل مالی مواجه است
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: 
شهریه هایی که از دانشجویان می گیرند، 
در  اساتید  التدریس  حق  پرداخت  برای 
نمی کند.  کفایت  دولتی  دانشگاه های 
»منصور غلامی«، وزیر علوم، تحقیقات و 
فناوری درباره دریافت شهریه از دانشجویان 
می  دانشجویان  از  که  گفت: شهریه هایی 
گیرند، برای پرداخت حق التدریس اساتید 
کند  نمی  کفایت  دولتی  دانشگاه های  در 
دانشگاه  اعتبارات  و  ها  هزینه  از  بنابراین 
به  هم  خدمات  سایر  و  شود  می  صرف 
و  عدد  آنجاییکه  از  است.  ترتیب  همین 
افزایش  با  شده  بینی  پیش  حداقلی  رقم 
ها  شهریه  میزان  در  افزایشی  ها  هزینه 
ایجاد نشده است. وی افزود: دانشگاه های 
دولتی نمی خواهند از دانشجویان شهریه 
بگیرند، اما کمک می کنند دانشجویانی با 
اختلاف نمره کمتر برای حضور در دانشگاه 
های بزرگ از این طریق شانس پیدا کنند. 
وزیر علوم با اشاره به شهریه دانشگاه آزاد 
گفت: میزان شهریه دانشگاه ازاد را هیات 
اساسنامه،  طبق  و  می کند  تصویب  امنا 
استفاده  دولتی  بودجه  از  آزاد  دانشگاه 
نمی کند و همه هزینه ها از محل دریافت 
شهریه تامین می شود. از آنجاییکه تعداد 
با  هم  آزاد  دانشگاه  شده  کم  دانشجویان 

مشکل مواجه شده است.

جلسه ویژه رئیس کل بانک 
مرکزی با بانک ها

و  مرکزی  بانک  کل  رئیس  جلسه 
دولتی  بانک های  عامل  مدیران  از  جمعی 
تامین  مشکلات  به  توجه  با  خصوصی  و 
محوریت  با  تولیدی،  واحدهای  نقدینگی 
و  اشتغال  حفظ  جهت  تولید  از  حمایت 
افزایش تولید تشکیل شد. در این جلسه 
پرداختی  تسهیلات  سهم  مرور  ضمن 
مختلف  بخش های  به  بانکی  سیستم 
اقتصادی اعلام شد که بانک ها همواره نقش 
پیشرو عمده را در تامین مالی بخش های 
بانک ها  عامل  مدیران  داشته اند،  تولیدی 
بانکی در  بالای سیستم  به سهم  با توجه 
نسبت  اقتصادی  بنگاه های  مالی  تامین 
سرمایه  تامین  در  شدن  قایل  اولویت  به 
شرایط  در  تولیدی  واحدهای  گردش  در 
کنونی اعلام حمایت کردند. همچنین در 
این جلسه مقرر شد در ماه های پایانی سال 
گرفتن  قرار  قبیل»اولویت  از  موضوعاتی 
تسهیلات برای سرمایه در گردش واحدهای 
تولیدی«،»گشایش اعتبار اسنادی داخلی، 
به منظور حمایت از تولید«، »اولویت قرار 
گرفتن تامین مالی بنگاه های  پیشتاز و موثر 
در زنجیره تولید« و »اعطای تسهیلات و 
تامین مالی بنگاه ها با محوریت افزایش سهم 

تولید« مورد توجه بانک ها قرار گیرد.

رییس کمیسیون فرهنگی مجلس خبر داد؛

تعیین 5 میلیون تومان تسهیلات ماه عسل، برای زوج های جوان

مصرف اینترنت داخلی سه برابر شد

افزایش شادی و نشاط در مدارس با اعتماد به طراحان لباس

فکر  به  گفت:  مجلس  فرهنگی  کمیسیون  رییس 
این هستیم که برای ماه عسل مبلغی را به عنوان قرض 
الحسنه در نظر بگیریم و مشخصا من مبلغ 5 میلیون را 

برای این تسهیلات در نظر گرفته ام.
»احمد مازنی«، رییس کمیسیون فرهنگی مجلس 
شورای اسلامی، در پاسخ به این سوال که در کمیسیون 
فرهنگی چه موضوعاتی درباره بودجه مطرح شده است، 
گفت: بطور کلی اعتقاد داریم بودجه ای که در لایحه 
به  مرتبط  که  هایی  فعالیت  به  نسبت  آمده  امسال 
کمیسیون فرهنگی است، کم لطفی شده و در مجموع 

در مقایسه با سال 97، کاهش هم داشته است.
به  ای  منصفانه  نگاه  که  تلاشیم  در  داد:  ادامه  او 
حوزه فرهنگ شود زیرا به همان اندازه که مردم در سبد 
زندگی شان، نیازهای معیشی دارند بخش فرهنگی هم 
جزو نیازهای مردم است. با نگاه عمیق باید بگویم اگر 
حوزه فرهنگ تقویت شود اقتصاد فرهنگی هم می تواند 
دستی،  صنایع  تقویت  بیاید.  مردم  معیشت  کمک  به 
صنعت سینما و گردشگری می تواند جای نفت را بگیرد 
و خلا اقتصادی را تا حد زیادی پر کند به شرط آنکه 

نگاه عمیقی به حوزه فرهنگ داشته باشیم.
نمایندگان  کرد:  بیان  فرهنگی  کمیسیون  رییس 
اند  داده  ارایه  فرهنگی  کمیسیون  به  را  پیشنهاداتی 
من  پیشنهاد  ایم.  نشده  آنها  بررسی  وارد  هنوز  ما  که 
مربوط به تسهیلات گردشگری برای ماه عسل است و 

در کنار تسهیلات ازدواج برای زوج های جوان که در 
حال بررسی است، احتمال افزایش این تسهیلات وجود 
دارد. به این فکر هستیم که برای ماه عسل مبلغی را 
به عنوان  قرض الحسنه در نظر بگیریم و مشخصا من 
مبلغ 5میلیون را به عنوان تسهیلات در نظر گرفته ام.

مازنی بیان کرد: این طرح در صورت محقق شدن 
می تواند هم برای تشویق جوانان به ازدواج مفید باشد 
سازمان  اگر  مخصوصا  گردشگری.  توسعه  برای  هم  و 
بگیرد.  برعهده  را  کار  این  مدیریت  فرهنگی  میراث 
یعنی پس  مردمی  منابع  از  تواند  می  این طرح  منابع 
مانند  مختلف   های  بانک  در  الحسنه  قرض  اندازهای 
ملی و گردشگری تامین شود. حال اگر این پیشنهاد در 
کمیسیون فرهنگی و بعد در کمیسیون تلفیق بررسی و 
در نهایت در صحن به تصویب برسد، شاهد اتفاق خوبی 
برای تشویق به ازدواج و تقویت گردشگری خواهیم بود.

مطرح  کمیسیون  در  هنوز  طرح  این  گفت:  او 
پیشنهادات  سایر  کنار  در  پیشنهادم  اما  نشده 
بررسی می شود. استنباطم از همکاران در کمیسیون 
فرهنگی این است که علاقه مند به تشویق ازدواج و 
هم  تلفیق  کمیسیون  در  هستند.  گردشگری  توسعه 
این  استنباطم  را دارم و کلا در مجلس  همین حس 
هفته  این  طرح  گیرد.   قرار  استقبال  مورد  که  است 

در کمیسیون مطرح می شود.

با توسعه  شبکه ملی اطلاعات در یک سال گذشته، رشد ترافیک در 
روبه رو  از ۳۰۰ درصدی آن  بیش  افزایش  با  ترافیک داخلی،  تبادل  مرکز 
بوده و در ساعت های پیک این ترافیک به بیش از 7۰۰ گیگابیت بر ثانیه 

می رسد.
ترافیک  افزایش  ابتدا،  همان  از  اطلاعات  ملی  شبکه  اهداف  از  یکی 
داخلی در مقایسه با ترافیک بین الملل بود و حتی برای تشویق کاربران به 
استفاده از ترافیک داخلی، کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات در مصوبه ای 
تمامی  بین الملل،  و  داخلی  ترافیک  برای  متفاوت  تعرفه  اعمال  منظور  به 
اپراتورهای ارائه دهنده خدمات اینترنتی را موظف کرد به تفکیک ترافیک 

داخل از بین الملل و اعمال تعرفه ی کمتر برای ترافیک داخل کرد.
ارتباطات  شرکت  مدیره  هیات  عضو   - اکبری  بهزاد  راستا،  این  در 
زیرساخت - اخیرا با بیان این که شبکه ملی اطلاعات، زیرساخت ارتباطی 
اطلاعات  ملی  شبکه  کرد:  اظهار  می شود،  محسوب  کشور  مجازی  فضای 
و  )IXPها(  داخل  ترافیک  تبادل  مراکز  مانند  دیگری  زیرساختی  عناصر 
مراکز داده نیز دارد که شرکت ارتباطات زیرساخت با پیش قدمی در سال 
شهرهای  در  سپس  و  تهران  در  ابتدا  را  داخلی  ترافیک  تبادل  مرکز   95
با  خوشبختانه  کرد.  راه اندازی  اهواز  و  قم  مشهد،  اصفهان،  تبریز،  شیراز، 

راه اندازی این مراکز، شاهد رشد عظیمی در میزان ترافیک داخلی بودیم که 
سهم قابل توجهی در کاهش هزینه ارتباطات داخلی، هم برای اپراتورها و 

هم برای مصرف کننده نهایی، داشت.
وی با بیان این که در مراکز تبادل ترافیک داخلی، به دلیل حضور اپراتورها 
و ارایه کنندگان محتوا و خدمات داخلی، ترافیک میان آن ها مبادله می شود، 
نیست،  زیرساخت  ارتباطات  شرکت  به  هزینه  پرداخت  به  نیازی  بنابراین 
خاطرنشان کرد: از این رو مراکز تبادل ترافیک داخلی سهم قابل توجهی در 
کاهش هزینه ارتباطات داخلی دارند که موتور محرکه ای برای توسعه محتوا و 

خدمات داخلی و هم چنین کسب وکارهای جدید به شمار می رود.
در  تهران  ترافیک  تبادل  مرکز  راه اندازی  ابتدای  در  داد:  ادامه  اکبری 
اردیبهشت و خرداد95 ، میزان ترافیک این مرکز زیر ۱۰ گیگابیت بر ثانیه بود 
که در کوتاه مدت به۳۰  گیگابیت بر ثانیه رسید. در یک سال اخیر نیز با رشد 
قابل توجه ترافیک در مرکز تبادل ترافیک داخلی تهران، با افزایش بیش از ۳۰۰ 
درصدی آن در شهریور 97  نسبت به شهریور 9۶ روبرو بودیم که در مجموع، 

در ساعت های پیک، این ترافیک به بیش از 7۰۰ گیگابیت بر ثانیه می رسد.
این  مدیره  هیات  عضو  زیرساخت،  ارتباطات  شرکت  اعلام  اساس  بر 
ترافیک  از میزان  ترافیک داخلی  بودن میزان  به بیش تر  اشاره  با  شرکت، 

مبادله شده در مرکز تبادل ترافیک تهران، اظهار کرد: درواقع بخش مهمی 
و  فراهم کنندگان محتوا  و  اپراتورها  بین  مراکز،  این  در  ترافیک داخلی  از 
خدمات مبادله می شود ولی باید توجه داشت که بخش قابل توجهی دیگر 
از ترافیک داخلی در درون شبکه خود اپراتورهاست و یا از طریق ارتباطات 
از  دسته  این  و  مبادله می شود  داده  مراکز  یا  و  یکدیگر  با  آن ها  مستقیم 
ترافیک داخلی، اصلا وارد شبکه زیرساخت و مراکز تبادل ترافیک نمی شود.

وی با اشاره به رشد فزاینده کسب وکارها، محتوا و خدمات داخلی در یک 
سال گذشته، افزود: ترافیک داخلی درحالی طی یک سال گذشته با رشد ۳۰۰ 
درصدی روبرو بوده که ترافیک اینترنت کمتر از ۶۰ درصد رشد داشته که این 

امر نتیجه تلاش تمامی اکوسیستم فضای مجازی کشور بوده است.
فناوری  و  ارتباطات  وزیر   - جهرمی  آذری  محمدجواد  هم چنین 
از  آن  سهم  و  داخلی  ترافیک  رشد  نرخ  این که  بیان  با  اخیرا   - اطلاعات 
از سال  اظهار کرد:  داشته،  افزایش  ترافیک مصرفی در یک سال گذشته 
۱۳9۶ به سال ۱۳97، رشد ۳۱7 درصدی در حوزه ی محتوای داخلی را 
شاهد بودیم و هم چنین رشد محتوای داخلی ۱۶ درصد و محتوای اینترنت 
بین المللی شش درصد بوده است؛ در حالی که این ارقام در سال گذشته 

برعکس بود.

اندیشه  و  فکر  بارز  نشانه  در طرح،  وجود خلاقیت 
وجود  مدارس هم  لباس  در طراحی  امکان  این  و  است 
دارد. بدیهی است که در طراحی لباس مدارس، اقتضائات 
مدرسه و حضور در جامعه توسط طراحان رعایت می شود.
استفاده از رنگ ها و طراحی های غیرجذاب، باعث 
شده دانش آموزان رغبتی به استفاده از لباس فرم مدارس 
آزادی عمل  باشند؛  همچنین گاهی مانع  نداشته  خود 
و حس راحتی دانش آموزان شده است. در صورتی که 
طراحی مناسب و خلاقانه لباس فرم می تواند نقش مهمی 
در ایجاد روحیه نشاط و شادی در مدارس داشته باشد. در 
همین راستا خبرنگار اجتماعی خبرگزاری برنا با کارشناس 

مد و لباس به گفتگو پرداخته است.
حمید قبادی دانا طراحی در همه زمینه ها به ویژه 
در لباس فرم مدارس را یک اصل اساسی برشمرد و گفت: 
یکی از عناصر اصلی توجه به ذائقه، علاقه و همزیستی با 
یک لباس به موضوع طراحی بر می گردد. تجربه نشان 
داده که هر زمان ما به این مسئله توجه بیشتری کرده 
ایم، نتایج بهتری را نیز کسب کرده ایم و در انتها شاهد 
نتایج مثبت آن و برقراری ارتباط مناسب و بهره مندی 
بهتر نسبت به سایر مواردی که شاید از طراحی مناسب 
برخوردار نیستند، بوده ایم. وی با اشاره به اهمیت طراحی 
مناسب برای لباس مدارس به عنوان موضوعی فراگیر در 

جامعه افزود: طراحی لباس فرم مدارس مدتی است که در 
دستور کار کارگروه ساماندهی مد و لباس قرار گرفته است 
اما بر اساس قانون، وظیفه اصلی بر عهده وزارت آموزش و 
پرورش است. در همین راستا جلسات متعددی در حوزه 
های مختلف آموزش و پرورش، معاونت پرورشی، اداره کل 
اولیا و مربیان و سازمان های آموزش و پرورش  انجمن 
برخی استان ها داشته ایم و به زودی دستورالعمل برگزاری 
نمایشگاه های لباس و همچنین استفاده مناسب از لباس 
های طراحی شده را با کارگروه و پیشنهاد این وزارتخانه و 
بعد از بررسی ها و ارزیابی های اولیه که توسط کارشناسان 
دو دستگاه صورت گرفته تصویب خواهیم کرد که لازم 

الاجرا خواهد بود.
قبادی به در نظر گرفتن عناصر زیبایی شناختی و 
آزادی حرکت در طراحی لباس فرم مدارس اشاره کرد و 
افزود: طراحی یکی از ویژگی ها و عناصر اصلی خلاقیت 
است. وجود خلاقیت در طرح، نشانه بارز فکر و اندیشه 
وجود  مدارس هم  لباس  در طراحی  امکان  این  و  است 
دارد. بدیهی است که در طراحی لباس مدارس، اقتضائات 
مدرسه و حضور در جامعه توسط طراحان رعایت می شود. 
با نگاه خلاقانه و استفاده از عناصر خلاقانه، پارچه مناسب، 
طراحی و ترکیب رنگ ها و تلفیق پارچه می توانیم شاهد 

کیفیت و نتیجه بهتر باشیم.
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روزنامه صبح ایران

مرگ بیش از ۱۲ هزار نفر در تصادفات
در ۸ ماهه اول سال اتفاق افتاد؛

با توسعه  شبکه ملی اطلاعات در یک سال گذشته، رشد 
ترافیک در مرکز تبادل ترافیک داخلی، با افزایش بیش از ۳۰۰ 
درصدی آن روبه رو بوده و در ساعت های پیک این ترافیک 
به بیش از 7۰۰ گیگابیت بر ثانیه می رسد. یکی از اهداف 
شبکه ملی اطلاعات از همان ابتدا، افزایش ترافیک داخلی در 
مقایسه با ترافیک بین الملل بود و حتی برای تشویق کاربران به 
استفاده از ترافیک داخلی، کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات 
ترافیک  برای  تعرفه متفاوت  اعمال  به منظور  در مصوبه ای 
داخلی و بین الملل، تمامی اپراتورهای ارائه دهنده خدمات اینترنتی را موظف کرد به تفکیک 

ترافیک داخل از بین الملل و اعمال تعرفه ی کمتر برای ترافیک داخل کرد.../ صفحه 1

التحصیل  فارغ  بیکار کشور حدود ۴۰.5 درصد  نفری  از جمعیت حدود سه میلیون 
آموزش عالی هستند. تازه ترین گزارش مرکز آمار بیانگر نرخ بیکاری ۱۱.7 درصد در پاییز 
سال جاری بود،؛ به گونه ای که حدود ۶۶ میلیون و 97۲ هزار نفر جمعیت ۱۰ ساله و بیشتر 
در کشور وجود دارد که از این تعداد حدود ۲۳ میلیون و 9۲۲ هزار نفر دارای اشتغال و سه 

میلیون و ۱7۴ نفر بیکار هستند.
 تفکیک جمعیت شاغلان و بیکاران بر اساس تحصیلات نشان می دهد که سهم  فارغ 
التحصیلان آموزش عالی از جمعیت بیکار حدود ۴۰.5 درصد است که در مقایسه با سال 
گذشته ۳.۴ درصد افزایش دارد. همچنین در این بین سهم فارغ التحصیلان آموزش عالی 
از کل جمعیت شاغل ۲۳.9 درصد است که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل دو رشد 

داشته است../  صفحه 3

بیش از ۴۰ درصد بیکاران، 
فارغ التحصیل هستند

مصرف اینترنت داخلی 
سه برابر شد

نرخ واقعی دلار چقدر است؟
عضو کمیسیون برنامه، بودجه مجلس: 

با مقداری نوسان نرخ ارز نیمایی می تواند قیمت واقعی دلار باشد
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با رشد ترافیک در مرکز تبادل ترافیک داخلی؛

وضعیت بیکاری در بین زنان و مردان چگونه است؟
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